
Protokół Nr XXXV/21 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 29 stycznia 2021 roku 

Otwarcie obrad – godz. 15.05 

Zamknięcie obrad – godz. 17.07 

Ad. 1 

Obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając osoby 
uczestniczące w sesji oraz poinformował, że na podstawie art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 
marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywoływanych nimi 
sytuacji kryzysowych powiedzenie odbywa się w trybie zdalnym, poprzez wideokonferencję w 
aplikacji Skype. 

Ad. 2  

Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w sesji zdalnie uczestniczy 13 
radnych. 

Ponadto Przewodniczący RM poinformował, że w sesji zdalnie uczestniczą także sołtysi 
reprezentujący poszczególne miejscowości gminy, tj. Pan P. Trybus - sołtys wsi Ścinawka 
Średnia, Pan A. Kowal – sołtys wsi Wambierzyce, Pan J. Gorczycki - sołtys wsi Tłumaczów, 
Pani K. Orman - sołtys wsi Ratno Dolne, Pan J. Górski - sołtys wsi Ratno Górne, Pani C. 
Skwarło - sołtys wsi Suszyna, Pan S. Maślak - sołtys wsi Raszków, Pani M. Soroka – Sołtys wsi 
Pasterka, Pan M. Sznajder – sołtys wsi Karłów oraz Pani J. Burlita - sołtys wsi Gajów. 

Ad. 3 

Przewodniczący RM - stwierdził, że sesja zwołana została zgodnie z zasadami określonymi 
w Statucie Gminy, w związku z czym stwierdził prawidłowość jej zwołania. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - przedstawił porządek obrad sesji w dniu 29 stycznia 2021 r.: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji. 

4. Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian. 

5. Wypowiedzenie się oraz zgłaszanie uwag przez radnych do treści protokołu z sesji 

 z dnia 30 grudnia 2020 r. 
6. Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 

Radków na lata 2021-2025     – DRUK NR 1 

b) nadania nazwy ulicy      – DRUK NR 2 
c) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2021r.  

         – DRUK NR 3 



d) zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Gminy Radków w ramach    

repatriacji obywateli Kazachstanu    – DRUK NR 4 
e) zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Gminy Radków w ramach 

repatriacji obywateli Kazachstanu    – DRUK NR 5 
f) pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez Panią Teresę Garland w 

sprawie podjęcia przez Radę Miejską w Radkowie uchwały w obronie prawdy, 

godności i wolności człowieka     – DRUK NR 6 
g) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radków           - DRUK NR 7 
h) zmian w budżecie Gminy Radków na 2021 rok        - DRUK NR 8                                                                                       

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący RM - zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprawie zmiany 

przedstawionego porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).  

Burmistrz – wniósł wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 8a w dotyczącego 

przyjęcia przez Radę Miejską w Radkowie apelu w sprawie konieczności podjęcia działań 

prowadzących do zmiany zaproponowanego budżety unijnego dla Dolnego Śląska w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2021-2027 oraz odczytał jego treść (treść apelu 

stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad wnioskiem o zmianę 

porządku obrad zgłoszonym przez Burmistrza.  

Przystąpiono do głosowania:  

Głosowało 14 radnych: za - 14 przeciw - 0 wstrzymało się – 0.  

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania porządek obraz został zmieniony. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5 

Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 30 

grudnia 2020 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Radkowie oraz 

zamieszczony został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie.  

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z sesji z dn. 30 grudnia 2020 r. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 

Ad. 6 

Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 



Radkowie z dnia 11 stycznia 2021 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w 

Radkowie oraz zamieszczony został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w 

Radkowie.  

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z sesji z dn. 11 stycznia 2021 r. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 

Ad. 7 

Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania międzysesyjnego. 

Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 31 grudnia 2020 roku do 29 stycznia 

2021 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Nikt nie miał pytań. 

Ad. 8 

DRUK NR 1 w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Radków na lata 2021-2025  

Przewodniczący RM – poinformował, że projekty uchwał podlegały szczegółowemu omówieniu 
na wspólnym posiedzeniu komisji RM w Radkowie w dniu 27 stycznia 2021 r. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   



Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 1. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM – poinformował, że obecnie zdalnie w sesji uczestniczą wszyscy radni oraz 

wszyscy sołtysi Gminy Radków. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 

DRUK NR 2 w sprawie nadania nazwy ulicy 

Przewodniczący RM – przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji RM Burmistrz wniósł 

autopoprawkę do projektu uchwały oraz poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w 

sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 2. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 



Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 

DRUK NR 3 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 

2021 r. 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 3. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 



 

DRUK NR 4 w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Gminy Radków 

w ramach repatriacji obywateli Kazachstanu 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 4. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 

DRUK NR 5 w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Gminy Radków 

w ramach repatriacji obywateli Kazachstanu 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 5. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 

DRUK NR 6 w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji złożonej przez Panią Teresę 

Garland w sprawie podjęcia przez Radę Miejską w Radkowie uchwały w obronie prawdy, 

godności i wolności człowieka 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 6. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 

DRUK NR 7 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Radków 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   



Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 7. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 

DRUK NR 8 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2021 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.   

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 8. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 



Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

Ad. 8a 

Przewodniczący RM – poinformował, że teść apelu w sprawie konieczności podjęcia działań 

prowadzących do zmiany zaproponowanego budżety unijnego dla Dolnego Śląska w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2021-2027 został odczytany wcześniej przez 

Burmistrza, a następnie zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w tej sprawie. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący RM – stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad przyjęciem apelu. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych: za - 15 przeciw - 0 wstrzymał się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania apel został przyjęty. 

Ad. 9 

Przewodniczący RM – poprosił przewodniczących stałych komisji RM o przedstawienie planów 

pracy komisji na rok 2021. 

Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planu pracy na 2021 rok przewodniczącego 

komisji rewizyjnej. 

Bogusz Drożdż - przedstawił plan pracy komisji rewizyjnej. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś ma pytania odnośnie planu pracy komisji. 

Nikt nie miał pytań.  

Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planu pracy na 2021 rok przewodniczącego 

komisji budżetu, planowania i mienia komunalnego. 

Piotr Trybus - przedstawił plan pracy komisji budżetu, planowania i mienia 

komunalnego. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś ma pytania odnośnie planu pracy komisji. 

Nikt nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planu pracy na 2021 rok przewodniczącą 



komisji oświaty. 

Barbara Sobczyńska - przedstawiła plan pracy komisji oświaty. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś ma pytania odnośnie planu pracy komisji. 

Nikt nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planu pracy na 2021 rok przewodniczącego 

komisji kultury, sportu i turystyki. 

Janusz Gorczycki - przedstawił plan pracy komisji kultury, sportu i turystyki. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś ma pytania odnośnie planu pracy komisji. 

Nikt nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planu pracy na 2021 rok przewodniczącego 

komisji zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego. 

Krzysztof Przybycień - przedstawił plan pracy komisji zdrowia, spraw społecznych i porządku 

publicznego. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś ma pytania odnośnie planu pracy komisji. 

Nikt nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planu pracy na 2021 rok przewodniczącego 

komisji spraw gospodarczych i rolnictwa. 

Ryszard Markowicz - przedstawił plan pracy komisji spraw gospodarczych i rolnictwa. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś ma pytania odnośnie planu pracy komisji. 

Nikt nie miał pytań. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych. 

J. Gorczycki – zapytał o inwestycje realizowane na terenie wsi Tłumaczów, tj., kolej w kierunku 
Czech oraz instalacja sieci internetowej. 

Burmistrz – odpowiedział, że co do kolei zapadły już decyzje i Marszałek przejął już odciek trasy 
Ścinawka Średnia – Radków, w tej chwili trwają prace przygotowawcze, głównie geodezyjne, do 
przekazania pozostałych terenów, a w referacie gospodarki nieruchomościami trwają prace nad 
przekazaniem budynku stacyjnego i powinno to nastąpić w I. półroczu. W sprawie drugiego 
odcinka, czyli linii kolejowej Ścinawka Średnia – Otovice, Marszałek jest zdecydowany do 
przejęcia inwestowania. Na spotkaniu z firmą Regnars ustalono, że firma jest skłonna użyczyć 
swoją linię na rzecz UMWD, czyli odcinek Ścinawka Średnia – Tłumaczów kamieniołomy. 
Ponadto Regnars jest skłonny przekazać prawo użytkowania wieczystego odcinka ok. 800 m od 



granicy Państwa w stronę Tłumaczowa do odcinka gminnego. Gmina już wcześniej podjęła 
decyzję, że jeżeli Marszałek podejmie tę inicjatywę, to gmina jest skłonna przenieść własność 
tego odcinka do wkładu na budowę linii kolejowej, a firma Regnars ma w najbliższym czasie 
przedłożyć warunki. Nie są to warunki finansowe, ale w ramach wartości tych nieruchomości 
Gmina przeprowadzi wycenę zarówno torowiska oraz gminnego odcinka, w celu stworzenia 
jednej wspólnej wartości i przekazania Marszałkowi, natomiast pierwszym „życzeniem” firmy 
Renars jest przeprowadzenie ekwiwalentnych zamian za ich nieruchomości. Zamiana ma 
dotyczyć głównie nieruchomości komunikacyjnych wewnątrz kamieniołomów. Spośród wielu 
propozycji całkowicie ostało wykluczone przekazanie nieruchomości bezpośrednio przyległych 
od zachodu do wyrobiska Gardzień. Na spotkaniu powrócił także temat budowy obwodnicy 
wzgórza Gardzień, na czym firmie zależy i jest gotowa partycypować w budowie. Po przejęciu 
linii kolejowej i przekazaniu wraz z gminnym odcinkiem Marszałkowi, Marszałek zobowiązał się 
rozpocząć poważne rozmowy ze stroną czeską. Obecnie Czechy już podjęły stosowne uchwały 
oraz zobowiązania i tamtejsze władze także są przekonane o konieczności odbudowy tej linii 
kolejowej i dopuszczenia tą drogą transportu innego, nie tylko przejazdów turystycznych. Co do 
kwestii Internetu, projekt jest realizowany, najprawdopodobniej w Tłumaczowie będzie w roku 
bieżącym. W tej chwili koncentracja jest na innych terenach. Tłumaczów będzie miał Internet aż 
do obiektu przedszkolnego przy granicy. Istnieje tylko jeden hamulec, ponieważ na dzień 
dzisiejszy nie ma mapy do celów projektowych i wiąże się to z wymianą linii oświetleniowej. 
Gdyby linia oświetleniowa w Tłumaczowie nie musiała być wymieniona i miała właściwy rozstaw, 
wykonawca już mógłby przystąpić do częściowego montażu sieci. Natomiast montaż po linii 
wyłącznie Taurona nie jest najkorzystniejsza ani dla wykonawcy, ani dla samych mieszkańców 
Tłumaczowa, dlatego trzeba jeszcze poczekać, aby zobaczyć jaki będzie rozkład. Projekt 
modernizacji i wymiany oświetlenia z zagęszczeniem ilości słupów własnych na terenie wsi 
będzie przyspieszeniem dla realizacji tego projektu. Pewne jest, że cały projekt obejmuje także 
Tłumaczów i Internet będzie sięgał aż do granicy Państwa, jako linia główna. Dalsze 
rozprowadzenie będzie już prawdopodobnie domeną osób fizycznych, prawnych, a także gminy 
w ramach możliwości finansowych. 

 

Ad. 10 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXXV sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie.  

 

 

Protokołowała:           Przewodniczący RM w Radkowie 

Justyna Ożóg                  Aleksander Mielniczuk 


